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Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen vammaisneuvosto   
 

Työvaliokunnan kokous   

Muistio  
  
Aika  30.1.2024 klo 13.04–15.11    

Paikka  Teams    

Osallistujat   

Maija Koistinen, puheenjohtaja   

Raili Louhimaa, varapuheenjohtaja    

Paavo Lähetkangas     

Tuula Mustonen   

Lasse Jalonen      

Sinikka Soukka        

Muut osallistujat   

Marjo Riitta Tervonen, yhteistyöjohtaja, yhteistyö, osallisuus ja hyvinvointi 

Elisa Laukkanen, harjoittelija, Itä-Suomen yliopisto (-13:41) 

Sirpa Hyyrönmäki, osallisuus-, yhdyspinta- ja hyvinvointikoordinaattori,   

yhteistyö, osallisuus ja hyvinvointi, sihteeri   

 

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13:04. 

 

2. Asialistan hyväksyminen 

 

Asialista hyväksyttiin. 

   

3. Kokouksen päätösvaltaisuus  

 

Kokous todettiin päätösvaltaiseksi. 

  

4. Toiminnan arviointikysely, Elisa Laukkanen 

 

Taustaa: Vaikuttamistoimielinten toiminnan arviointi sisältyy niiden toimintasääntöön. 

 

Elisa Laukkanen esitteli luonnoksen Toimikauden 2023–2025 kysely hyvinvointialueen 

vaikuttamistoimielimen jäsenille -kyselystä. Kyselyllä kartoitetaan vaikuttamistoimielinten 

jäsenten näkemyksiä kuluneesta toimikaudesta ja toimielimen työskentelystä. Kyselyn 

tarkoituksena on tarjota tietoa tuleville vaikuttamistoimielinten jäsenille toiminnan kehittämistä 

varten. Kysely toteutetaan keväällä 2025. 

 



Keskusteltiin kyselyn sisällöstä ja tehtiin muutoksia vammaisneuvoston jäsenille lähetettävään 

kyselyyn. 

 

Kysely sai hyvää palautetta, on kattava ja tarpeellinen. 

 

Elisa Laukkanen poistui kokouksesta klo 13:41 

 

5. Toimintakertomus 2024 ja toimintasuunnitelma 2025, Marjo Riitta Tervonen 

 

Marjo Riitta Tervonen esitteli luonnoksen Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen 

vammaisneuvoston toimintakertomuksesta vuodelta 2024. 

 

Käytiin keskustelu toimintakertomuksesta. Työvaliokunta teki tarvittavat muutokset.  

Toimintakertomus sai hyvää palautetta, hyvä ja tiivis kokonaisuus. Vammaisneuvoston  

verkkosivujen näkyvyyttä tulisi parantaa. 

 

Marjo Riitta Tervosen esitteli luonnoksen Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen 

toimintasuunnitelmasta vuodelle 2025.  

 

Käytiin keskustelua toimintasuunnitelmasta. Työvaliokunta teki tarvittavat muutokset  

suunnitelmaan.  

 

Työvaliokunnan jäsenet voivat lähettää kommentteja toimintakertomukseen ja -suunnitelmaan  

9.2. mennessä Marjo Riitalla ja Sirpalle. Lopulliset versiot esitetään hyväksyttäväksi  

vammaisneuvoston kokouksessa 19.2. 

 

6. Helmikuun kokouksen asiat, Marjo Riitta Tervonen 

 

Seuraavan vammaisneuvoston kokouksen 19.2. asialistalle ehdotetut aiheet: 

• Vammaisneuvoston toimintakertomus vuodesta 2024 

• Vammaisneuvoston toimintasuunnitelma vuodelle 2025 

• Vammaispalvelujen toimialueen ajankohtaiset asiat 

• Pohteen vammaisystävällinen palkinto 

• Tervia Logistiikka Oy:n ajankohtaiskatsaus 

• Hyvinvointikertomus 

• Kuntien vammaisneuvostojen asiat 

• Päihdetilannekysely asukkaille 

 

7. Ääni kuuluviin hyte-tiedon tulkintatyöpaja 11.2. vammaisneuvoston edustajien osallistuminen  

sekä puheenvuoron pitäminen, Marjo Riitta Tervonen 

 

Minun arkeni ja elämäni -kyselyn tuloksiin liittyen Pohde järjestää tulkintatyöpajoja. Ääni  

kuuluviin hyte-tiedon tulkintatyöpaja järjestetään 11.2.2025 klo 9.00–13.00 uudessa sairaalassa. 

Työpajassa käsitellään hyvinvointitietoa asukasryhmien osalta, jotka eivät usein koe tulevansa  

riittävästi kuulluksi.  

 

Vammaisneuvoston työvaliokunnasta tulkintatyöpajaan osallistuvat Maija Koistinen ja Raili  

Louhimaa. Maija ja Raili pitävät tilaisuudessa kommenttipuheenvuoron. 

 



Työpajaan voi osallistua myös etäyhteydellä. Osallistumislinkki löytyy  

Pohteen tapahtumakalenterista. Vammaisia kannustetaan osallistumaan etäyhteydellä  

tilaisuuteen. 

 

8. Vastineet Sievin vanhus- ja vammaisneuvoston aloitteisiin, Sirpa Hyyrönmäki 

 

Pohteen palvelutuotannon asiantuntijat ovat vastanneet Sievin vanhus- ja vammaisneuvoston  

aloitteisiin. Vastineet on lähetetty Sievin kunnan Pohteen vammaisneuvoston edustajalle.  

 

Työvaliokunta tutustui vastineisiin ja merkitsi ne tiedoksi sekä lähettää tiedoksi  

vammaisneuvostolle. 

 

9. Vammaisystävällinen palkinto -työryhmän terveiset, Lasse Jalonen 

 

Lasse Jalonen toi terveiset Pohteen vammaisystävällinen toimija -palkintotoimikunnan 

ensimmäisestä kokouksesta. Toimikunta on valmistellut Pohteen vammaisystävällinen toimija -

palkinnon perustamista ja myöntämiskäytäntöjä. 

 

Käytiin keskustelua palkinnon myöntämisperiaatteista ja -käytännöistä. 

 

Palkintotoimikunnan seuraava kokous on pe 7.2.2025 klo 9–10. 

 

10. Muut asiat (kuulumiset eri tilaisuuksista jne.)  

 

Kuusamon vanhus- ja vammaisneuvostot ovat ottaneet kantaa Pohteen kuljetuspalveluiden 

toimivuuteen, sosiaalityöntekijöiden määrään ja sijoitteluun, kuntoutusohjaajien palveluiden 

saatavuuteen, omaishoitajien ja erityisryhmien (nepsy-perheet) huomioimiseen palvelujen 

järjestämisessä ja kehittämisessä. Lisäksi paikallinen palvelulinja on lakkautettu  

marraskuussa -24. 

 

Maija Koistinen ja Raili Louhimaa vierailivat Oulun kaupungin vammaisneuvoston kokouksessa 

9.12.2024. 

 

Haapajärvellä kuntoutuksen vaikeavammaisten pienryhmä on ollut tauolla 2 kk:n ajan. 

 

11. Seuraava työvaliokunnan kokous 

 

Seuraava työvaliokunnan kokous on 2.4.2025 klo 10:00–13:00. 

 

12. Kokouksen päättäminen 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15:11. 

https://tapahtumat.pohde.fi/fi-FI/page/67629ebfc9fe07720163187a?count=24&sort=creationDate&reverse=true

